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§ 1 
Anmälan av justerat protokoll från föregående sammanträde 
 

Beslut 
Idrottsnämnden beslutar att godkänna anmälan av protokoll nr 
6/2019 från nämndens sammanträde den 18 juni 2019, som 
justerats måndagen den 24 juni. 

 
 

 § 2 
Val av justerare och tid för justering 
 

Beslut 
Idrottsnämnden utser vice ordföranden Tobias Johansson (V) att 
tillsammans med ordföranden Johan Fälldin (C) justera dagens 
protokoll. 
 
Justering sker måndagen den 30 september 2019. 

  

 § 3 
Anmälningsärenden 

A. Protokoll från funktionshinderrådets sammanträde i juni 
Dnr 01.03/109/2019    

B. Ansökan om dispens att arrangera roddtävlingen 
Farstarodden den 13-14 juni 2020 på sjön Magelungen 
Svar på kontorsremiss från Länsstyrelsen i Stockholm 
Dnr 01.06/842/2019 

C. Strategi för samisk hälsa - En hälso- och sjukvård som 
bidrar till en god och jämlik hälsa för samer 2020-2030 
Kontorsyttrande på remiss från Kommunstyrelsen 
Dnr 01.06/767/2019 

D. Medborgarförslag om Läktare vid Eriksdals BP 
Dnr 02.06.01.09/777/2019        

E. Medborgarförslag om anläggande av beachhandbollsplaner 
Dnr 02.06.01.06/776/2019 

F. Medborgarförslag om fotbollsplan på Kristinebergs IP 
Dnr 02.06.01.06/847/2019 

G. Medborgarförslag om ny utom- och inomhusbadanläggning 
i centrala Stockholm 
Dnr 02.06.01.06/834/2019 

H. Västberga idrottshall, lägesrapport 
I. Medborgarhuset, lägesrapport 
J. Bredängs BP konstgräsplan, slutredovisning 
K. Beslut om öppettider under vintersäsongen 2019-2020 

Dnr 03.01/905/2019 
 
Beslut  
Idrottsnämnden beslutar 
 
Anmälningarna läggs till handlingarna. 
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Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Tobias Johansson m.fl. (V) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 
Som politiker i idrottsnämnden har vi kontaktats av upprörda 
idrottsföräldrar. Detta ärende är ett anmälningsärenden och det ska 
därför inte beslutas något av nämnden. Vänsterpartiet vill dock 
betona att: 

• Då det är generell brist på idrottsytor i staden är det viktigt 
att de anläggningar vi har utnyttjats så mycket som möjligt.   

• Vi ser väldigt positivt på att förvaltningen nu vill ta fram en 
fördelningsprincip för hur tider ska fördelas mellan olika 
föreningar och ålderskategorier samt elit- och breddidrott. 

• Att det är viktigt att både vi i nämnden och förvaltningen för 
en dialog med idrottsföreningarna.   

• Både vid fördelning av tider och när nya idrottsanläggningar 
planeras är det viktigt att ta hänsyn socioekonomiska 
aspekter. Vi vet t.ex. att tjejer från familjer med små 
resurser idrottar i mycket mindre omfattning än flickor från 
mer välbeställda familjer. Vi vill därför att tillgången på 
idrottsanläggningar ska fördelas jämnt över staden och 
särskilt prioriteras i socioekonomiskt utsatta områden. 

 
 
§ 4 
Tertialrapport 2 2019 för idrottsnämnden 
Dnr 01.02/635/2019 
 

Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 
 

1. Prognosen godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen 
 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad 
 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 september 2019. 

 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Fälldin (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Tobias Johansson m.fl. (V) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 
Tertialrapporten för idrottsnämnden visar på att nämnden i allra 
största del uppfyller målen för verksamheten. Det är roligt att se att 
mycket av det arbete som startades under förra mandatperioden 
nu får genomslag, bland annat anläggandet av utebad på Järva.  
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Trots att mycket är bra och mål uppfylls så vill vi framhålla att 
staden behöver öka takten markant både vad gäller investeringar 
och renoveringar för att alla i staden ska få möjlighet att träna och 
idrotta. 
 
 
§ 5 
Idrottsnämndens ungdomsledarstipendier 2020 
Dnr 04.01/622/2019                                                                          
 

Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden utser ledamot Hugo Laigar (M) samt 
ledamot Suhur Salahyusuf (S) att ingå i 
stipendiekommittén för 2020 års 
ungdomsledarstipendium. 

 

Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 21 maj 2019. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Fälldin (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
 
§ 6 
Övergripande samverkansöverenskommelse mellan   
Stockholms stad och Polisregion Stockholm. Svar på 
remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 01.06/667/2019 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Johan 
Fälldin (C), Bo Sundin m.fl. (M), Minna Thullberg (MP), Daniele 
Fava (L) och Nike Örbrink (KD): 
 

1. Idrottsnämnden överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen 
 

2. Idrottsnämnden justerar beslutet omedelbart 
 

3. Idrottsnämnden anför därutöver följande: 
 
Samverkansavtalet mellan Polisregionen och kommunen kom i 
och med omorganiseringen av Polismyndigheten. 2015 var det 
första avtalet påskrivet. Samverkansavtalet är ett viktigt 
dokument som ska förtydliga förväntningarna som  
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Polismyndigheten och staden har på varandra. Det är ett bra 
verktyg för att uppnå ett av våra viktigaste mål, en trygg, trivsam 
och säker stad för varje stockholmare. 
 
Förslaget är det andra avtal som kommunen avser att teckna 
med Polisregionen. I bilaga 1 till Samverkansavtalet listas både 
prioriterade områden och pågående arbete. Det blir i och med 
den nuvarande strukturen oklart hur de pågående arbetena ska 
prioriteras framöver. Vi önskar att detta förtydligas och ser fram 
emot ett fortsatt samarbete med Polisen i framtagandet av de 
kommande handlingsplanerna. 
 
När det gäller samverkansområdet Unga i risk för kriminalitet 
lyfts skolans roll för ett framgångsrikt arbete. Det finns skäl att 
här också påpeka att det för dessa grupper finns 
beröringspunkter också med idrottsrörelsen och 
idrottsverksamheten. 
 
När det gäller samverkansområdet Riktat arbete mot avgränsade 
platser och utsatta områden välkomnar vi att civilsamhället lyfts 
fram som en part som bör vara involverad i samverkan för att nå 
önskad effekt. I sammanhanget bör understrykas vikten av att 
fortsätta arbetet för att säkerställa att idrottsplatser och liknande  
anläggningar ska vara trygga miljöer. Utifrån det är det positivt 
att samverkan mellan staden och Polisen fortskrider och 
utvecklas. 
 
För att samverkan ska kunna fungera så bra som möjligt och 
verka trygghetsskapande är en förutsättning att samtliga 
nämnder och bolag ska kunna ta sitt ansvar. Trygghet och 
säkerhet är en högt prioriterad fråga i den grönblå majoriteten 
och därför är det av särskild vikt att samarbetet mellan 
Stockholms stad och Polisregionen alltid sker med politisk 
förankring och insyn. Det är särskilt viktigt att den föreslagna 
styrgruppen, som består av tjänstemän, upprätthåller 
kontinuerlig dialog med tillbörliga politiska instanser och 
regelbundet återrapporterar om dess arbete, samt i god tid 
stämmer av beslut av större betydelse med politiken. För att 
ytterligare poängtera vikten av politisk förankring anser vi därför 
att de föreslagna samarbetsformerna tydliggörs med 
formuleringar avseende delegationernas avgränsning för 
respektive grupp, samt hur återkoppling till de nämnder som 
representeras ska se ut 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 10 september 
2019.  
 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 

1. Ordföranden Johan Fälldin (C), Bo Sundin m.fl. (M), 
Minna Thullberg (MP), Daniele Fava (L) och Nike Örbrink 
(KD) föreslår (se beslutet). 
 

2. Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar följande: 
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1) Idrottsnämnden hänvisar till förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar till kommunstyrelsen på 
remissen om övergripande 
samverkansöverenskommelse mellan Stockholms stad 
och Polisregion Stockholm 

2) Paragrafen förklaras omedelbart justerad 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Fälldin (C) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden 
Johan Fälldin (C), Bo Sundin m.fl. (M), Minna Thullberg (MP), 
Daniele Fava (L) och Nike Örbrink (KD). 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Tobias Johansson m.fl. (V) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 
Stockholm stad och Polisregion Stockholm har gemensamt tagit 
fram en övergripande samverkansöverenskommelse som syftar 
till att Stockholm ska vara en säker och trygg stad och att  
brottligheten ska minska. Prioriteringen är att öka säkerhet på de 
platser där brottsligheten är hög idag. Överenskommelsen 
innehåller många välbehövliga insatser men vi anser att 
samverkan också behöver utvecklas eller tillkomma inom andra 
områden.  
 
Under rubriken prioriterade samverkansområden nämns Särskilt 
utsatta och sårbara brottsoffer. Unga brottsoffer nämns men inte 
barn trots att de flesta orosanmälningar om barn som far illa 
handlar om våld mot barn och att barn i synnerhet borde ses 
som särskilt utsatta. Även de som är offer för våld i nära 
relationer och offer för människohandel är grupper som är 
särskilt utsatta och samverkan behöver öka. I arbetet med att 
minska våldet mot kvinnor är det av yttersta vikt att både stad 
och Polis samverkar för att nå fler våldsutövare, både för att 
stoppa våldet och för att lagföra fler.  
 
Vi saknar även en analys av kvinnors upplevelser av otrygghet i 
det offentliga rummet och önskar se ökat fokus på otrygghet ur  
ett jämställdshetsperspektiv. Detta är viktigt för att få fler kvinnor 
att idrotta och använda stadens anläggningar exempelvis 
motionsspår och utomhusgym. Det är platser som ska vara och 
upplevas som trygga för alla. 
 
Det är positivt att samverkansöverenskommelsen värderar det 
lokala arbetet som sker i stadens i stadsdelsområden högt. För 
att kunna samordna, samverka och arbeta effektivt krävs dock 
avsatta resurser. Den borgerliga majoriteten har valt att satsa på 
ordningsvakter och kameraövervakning och genomför istället 
nedskärningar som drabbar satsningar på fritidsverksamheter, 
medborgarvärdar och förebyggande arbete mot barn och unga 
hårt. Förra mandatperioden satsades stora resurser för att 
återupprätta det förebyggande arbetet som till stor del  
 
finansierades av den sociala investeringsfonden, många 
projektmedel tar nu slut och det behövs finansiering inför 
kommande år om satsningarna ska kunna vara kvar. Idag är det  
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oklart hur mycket som återstår av fonden och vad som kommer 
att hända med de satsningarna som påbörjats. 
 
 
§ 7 
Handlingsplan för minskad spridning av mikroplast. Svar på 
remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 01.06/632/2019 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden hänvisar till förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar till kommunstyrelsen på 
remissen Stockholms stads handlingsplan för minskad 
spridning av mikroplast 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 september 
2019. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Fälldin (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Ordföranden Johan Fälldin (C), Bo Sundin m.fl. (M), Minna 
Thullberg (MP), Daniele Fava (L) och Nike Örbrink (KD) lämnar 
särskilt uttalande enligt följande: 
Stockholms idrotts- och friluftsliv har en påverkan på miljön 
bland annat genom spridning av mikroplast. Detta sker främst 
genom stadens konstgräsplaner och båtverksamhet. Det är 
viktigt att vi är aktiva för att minska spridningen av mikroplast på 
dessa områden. Eftersom Stockholm är en växande stad med 
stor och ökande efterfrågan både vad gäller träningstider och 
tävlingsverksamhet är konstgräset av stor betydelse för stadens 
möjligheter att möta idrottsrörelsens behov. Dessvärre innehåller 
konstgräsplaner gummi och termoplast som är skadligt om det 
sprids i naturen och i vår närmiljö. Genom att arbeta för 
alternativa material, mer slitstarka material samt genom att 
använda granulatfällor vid exempelvis dagvattenbrunnar kan vi 
minska spridningen av plast och bidra till en giftfri miljö.  
Idrottsförvaltningen har idag bytt 70 procent av sina 
konstgräsplaner till mer miljömedvetna alternativ, vilket är 
mycket positivt. Genom att kontinuerligt pröva alternativa 
material med minimal miljöpåverkan kan vi göra ännu mer för att 
främja och förbättra miljön på och kring Stockholms 
idrottsplatser, samt minska utsläppen av skadliga mikroplaster.  
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Vi i den grönblåa konstellationen ställer oss positiva bakom 
handlingsplanen och förvaltningens remissvar samt kommer följa 
nämndens viktiga arbete med denna fråga med stort intresse! 
 
 
Vice ordföranden Tobias Johansson m.fl. (V) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 
Vänsterpartiet ser positivt på att Miljöförvaltningen har tagit fram 
en handlingsplan för minskad spridning av mikroplast i enlighet 
med budgeten för 2018. Spridningen av mikroplast i Stockholms 
vatten är ett växande problem som riskerar att ha en negativ  
inverkan på både människa och natur. Förekomsten av 
mikroplast i Stockholms vatten behöver därför motverkas.  
Stockholms stad och berörda förvaltningar behöver följa upp att 
ansvariga för renhållning, parkskötsel och snöröjning följer 
handlingsplanen. Samtliga förfrågningsunderlag och ramavtal 
bör ha skall-krav om att arbetet ska utföras med minimal risk för 
spridning av mikroplast och ansvara för granulathantering och 
uppsamling av mikroplaster. Vidare hade det varit önskvärt om  
handlingsplanen var skarpare i sin skrivning och tog fasta på 
Naturvårdsverkets riktlinjer för förorenad mark. 
 
 
Ledamot Alexander Ojanne m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande 
enligt följande: 
Socialdemokraterna i idrottsnämnden ser positivt på att 
motverka spridningen av mikroplaster. Vi anser dock att avsnittet 
om konstgräsplaner har en alarmistisk ton och inte förhåller sig 
till den senaste forskningen på området. Handlingsplanens siffror 
om hur mycket av mikroplast som sprids från konstgräsplaner är 
210 kg/plan årligen medan forskning från såväl danska som 
svenska institut visar att utsläppen är några procent av vad man 
tidigare antagit. En konstgräsplan fylls årligen med cirka 2,2 ton 
granulat och tidigare har man antagit att utsläppen av 
mikroplaster varit i den kalibern. Forskningen visar nu att 
utsläppen troligen ligger mellan 2,5 kg och upp till 36 kg per plan 
och år, betydligt lägre än vad som tidigare antagits. Förklaringen 
är kompaktering där granulatet packas in i konstgräsplanen. Det 
är viktigt att den senaste forskningen ligger till grund för de 
beslut och handlingsplaner som staden ska anta 
 
 
§ 8 
Samråd om Viktiga vattenfrågor i Norra Östersjöns 
vattendistrikt.  Svar på remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 01.06/766/2019         
 

Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden hänvisar till förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar till kommunstyrelsen på 
remissen om samrådsdokumentet från 
vattenmyndigheterna i Norra Östersjöns vattendistrikt 
 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad 
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Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 september 
2019. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Fälldin (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
 
§ 9 
Näringslivspolicy för Stockholms stad. Svar på remiss från 
kommunstyrelsen 
Dnr 01.06/844/2019 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden hänvisar till förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar till kommunstyrelsen på 
remissen om näringslivspolicy 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 8 augusti 2019. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
1. Ordföranden Johan Fälldin (C), Bo Sundin m.fl. (M), Daniele 

Fava (L), Minna Thullberg (MP) och Nike Örbrink (KD) 
föreslår (se beslutet). 

 
2. Vice ordföranden Tobias Johansson m.fl. (V) föreslår att 

delvis godkänna förvaltningens svar på remiss och 
därutöver framföra följande: 

 
Den näringslivspolicy som nu ligger ute på remiss består av en 
del självklarheter och många delar oroväckande signalord. 
Istället för den föregående mandatperiodens fokus på en stad 
som håller samman, som är demokratiskt, ekonomiskt och 
ekologiskt hållbar, får vi nu ett dokument där kommunens 
huvuduppgift tycks vara som ett servicecenter åt företag.  
 
Goda förutsättningar för företagande är förstås en helt 
okontroversiell fråga, och de förutsättningarna är ofta sådana 
som hursomhelst ligger nära kommunens kärnuppgifter; att 
människor ska ha bostad, utbildning, anställningstrygghet,  
välfärd och omsorg. I en stad med trygga anställningar, god 
omsorg, satsningar på utbildning och tillgång till bostäder finns 
det goda förutsättningar att starta och driva företag, samt att hitta 
arbetskraft med relevant kompetens. Men att lägga fram en 
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policy som föreslår att ”Stadens medarbetare ska verka med ett 
näringslivsperspektiv oavsett funktion i staden” visar på en  
oroande okunskap om stadens anställdas villkor och 
huvuduppgifter.  
 
Det är anmärkningsvärt att föreslagen näringslivspolicy vare sig i 
syfte, mål, fokusområden eller i föreslagna åtgärder tar upp 
näringslivets roll i klimatomställningen. Stadens näringslivspolicy  
behöver ha sin utgångspunkt i att främja ett näringsliv som bidrar 
till den stora omställningen till en fossilbränslefri och hållbar stad, 
men detta perspektiv lyser med sin frånvaro. 
Vidare menar Vänsterpartiet att en näringslivspolicy behöver 
omfatta delar som både förbättrar de seriösa företagens  
möjligheter, medarbetarnas arbetsvillkor och servicen till 
medborgarna. Inspirerande exempel kan hämtas från 
föregående mandatperiod, då bland annat den utvecklade 
äldreboendeplaneringen bidrog till att stärka de seriösa 
aktörernas möjligheter att bidra till utbyggnaden av 
äldreboenden och högre krav på arbetsvillkoren i den privata 
hemtjänsten stärkte såväl de seriösa företagens 
konkurrensmöjligheter som de äldres möjligheter att få 
hemtjänstinsatser med högre kvalitet och utan utnyttjande av 
personal. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Fälldin (C) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Vice ordföranden Tobias Johansson m.fl. (V) reserverar sig mot 
beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Ordföranden Johan Fälldin (C), Bo Sundin m.fl. (M), Minna 
Thullberg (MP), Daniele Fava (L) och Nike Örbrink (KD) lämnar 
särskilt uttalande enligt följande: 
Näringslivspolicyn är ett viktigt dokument för Stockholms 
utveckling som en attraktiv stad med en stark och hållbar 
ekonomis och en dynamisk arbetsmarknad. Det är positivt att 
näringslivspolicyn lyfter fram näringslivet som en möjliggörare för 
de utmaningar som staden står inför. En väl fungerande dialog 
mellan staden och näringslivet gynnar alla stockholmare. 
Näringslivets roll som möjliggörare omfattar också idrottslivets 
förutsättningar. Det är viktigt att utveckla och stärka stadens 
relationer med såväl idrottsrörelsen som näringslivet i frågor som 
är av gemensamt intresse. På så sätt kan också 
förutsättningarna för idrotts- och friluftsliv förbättras. Möjligheter 
till samarbete finns till exempel ifråga om sponsring men också 
på anläggningssidan. Det också viktigt att verka för 
föreningslivets förutsättningar till sponsring i samband med 
tävlingsverksamhet, vilket i sin tur leder till ett behov av att 
stadens anläggningar kan anpassas för sådana ändamål. 
 
Ledamot Alexander Ojanne m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande 
enligt följande: 
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Stockholm har under lång tid stått stark på en global arena och 
attraherat etablering av flera multinationella företag – detta har 
skett samtidigt som flera inhemska företag har startat och vuxit. I  
 
internationella mätningar för innovation och start-up hamnar 
Stockholm ofta i toppen. Vi välkomnar med det ambitionen i att 
stadens arbete för näringslivsfrågor uppmärksammas. Samtidigt 
kan vi konstatera att det föreslagna dokumentet i stort inte  
utvecklar Stadens näringslivsarbete i någon större omfattning, 
utan i flera fall bara formaliserar eller omformulerar redan 
pågående processer. 
Uppdragen som samlats i policyn behöver generellt förtydligas 
och prioriteras. Åtgärderna är ofta breda och målsättningen för  
det övergripande praktiska tillvägagångssättet är odefinierat. 
Som exempel har stadsdelarna tillsammans med 
kommunstyrelsen och Stockholm Business Region sedan innan 
ett uppdrag att samverka med det lokala näringslivet. Gällande 
detta viktiga arbete skjuter policyn en eventuell utveckling på 
framtiden genom att kort konstatera att det ska ske en 
samverkan, något som redan idag ligger inom definierat 
uppdrag. Samma konstaterande som redan idag är angivna 
målsättningar för staden går igen i policyn – såväl gällande allt 
mellan stadsutveckling till trygghetsfrågor. Det skulle kunna 
anses adekvat att ett dokument för utvecklingen av stadens 
näringslivsarbete i princip inte bara konstatera nuvarande 
förhållanden.  
I de enstaka fall policyn innehåller uppdrag som skärps saknas 
viktiga överväganden. Dit hör frågan om kompetensförsörjning 
som måste tydliggöras vidare. Missmatchningen hotar på lång 
sikt Stockholms tillväxt. Men bristen på matchning skadar inte 
bara näringslivet på ett direkt sätt. Svårigheten att säkra 
kompetensförsörjningen för stadens verksamheter är en akut 
utmaning för vår egen organisation. Här måste staden fortsätta 
arbeta nära gymnasieskolor, vuxenutbildningen och 
universiteten för att möta utmaningen. Att yrkesutbildningarna 
ska hörsamma lokalt näringsliv är en god ambition men 
samverkan för att få en långsiktigt hållbar kompetensförsörjning 
för näringslivet måste vara tydligt definierat. Istället för 
nedskärningar behöver vuxenutbildningen ges resurser för att 
öka antal utbildningsplatser och möta efterfrågan.  
Policyn diskuterar frågan om arbetsplatser, dess lokalisering och 
behovet av utveckling. Arbetet för att skapa fler arbetsplatser i 
ytterstaden måste fortsatt prioriteras. Det är samtidigt viktigt att 
förstå att bostadsförsörjningen är en minst lika viktig del för ett 
växande näringsliv. När nu nya prognoser visar ett kraftigt 
sjunkande såväl bostadsbyggande som planerande för nya 
bostäder kommer det både hindra möjligheten att rekrytera 
nationellt och internationellt. Detta riskerar i sin tur att försämra 
rörligheten på arbetsmarknaden.  
Även avsaknaden av konkreta åtgärder för en förstärkt 
infrastruktur och framkomlighet i staden och regionen drabbar 
näringslivets möjligheter. Här är policyn förvånande passiv helt 
utan nya insatser. Förslag om tidigarelagda investeringar i 
tunnelbana och en flyginfrastruktur som möjliggör direktlinjer  
lyser helt med sin frånvaro såväl i policyn som i den praktiska 
politiken.  
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Socialdemokraterna ser gärna en fortgående utveckling av 
stadens näringslivsarbete – vi vänder oss däremot mot att lägga 
ner resurser på dokument som inte innehåller åtgärder som 
utvecklar stadens näringslivsarbete – utan bara riskerar att bli  
hyllvärmare i en kontext där åtgärderna redan är konstaterade 
och del av ett redan pågående arbete. 
 
 
§ 10 
Ändring av reglementen för vissa facknämnder och 
stadsdelsnämnderna samt i reglemente med allmänna 
bestämmelser för Stockholms stads nämnder. Svar på 
remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 01.06/845/2019 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 

1. Idrottsnämnden överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen till 
kommunstyrelsen 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 4 september 
2019. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Fälldin (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
 
§ 11 
Svar på skrivelse från S angående risken för stängda 
ishallar 
Dnr 02.06.01.06/757/2019 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar 
på skrivelsen 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 19 augusti 2019. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
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Beslutsgång 
Ordföranden Johan Fälldin (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
 
Ledamot Alexander Ojanne (S) ställde frågan om vad 
förvaltningen gör för att säkerställa att inte JM-hallen stänger 
samt om det finns någon rapport för hur det går för 
Hockeyföreningen Götatraneberg IK. 
Förvaltningen svarar att en dialog med föreningen pågår bl.a. i 
form av föreningsmöten där statusen på byggnaden gås igenom. 
Föreningen jobbar på en finansiering av avfuktare till 
anläggningen. 
 
 
§ 12 
Övrigt 
A. Skrivelse från Johan Fälldin (C), Bo Sundin m.fl. (M), Daniele 
Fava (L), Minna Thullberg (MP), och Nike Örbrink (KD): 
Skrivelse om vinterfotboll 
Det är viktigt att barn och unga har möjlighet till idrott under hela 
året. Utvecklingen inom fotbollen har lett till en ökad efterfrågan 
på tillgång till stadens anläggningar också vintertid. Detta är 
något som gör att staden behöver agera. Blir det en för lång 
paus mellan säsongerna finns risken att barn och unga hoppar 
av och att de under stora delar av året blir stillasittande. Därför 
är det viktigt att fotbollsföreningarna har möjlighet till verksamhet 
även under vinterhalvåret och vi ser att intresset för vinterfotboll 
ökar för varje år.  
 
Med anledning av den oro som funnits hos flera fotbollsklubbar 
inför fördelningen av tider för vinterfotboll för säsongen 2019-
2020 ser vi ett behov att ta fram en fördelningsprincip för att på 
ett rättvist och jämställt sätt fördela tiderna utanför säsong. Det 
är viktigt för föreningarna att det finns en tydlighet och 
transparens i hur tiderna på våra idrottsanläggningar fördelas 
även vintertid. Det är också viktigt att fördelningen sker i dialog 
med föreningarna och Stockholms fotbollförbund.  
 
Därför uppdrar vi till Idrottsförvaltningen att: 
 

1. Ta fram en fördelningsprincip för fördelning av tider 
utanför säsong. 

2. Fördela den kommande vinterns tider i dialog med 
föreningarna och fotbollförbundet, prioritera barn och 
unga på de snöröjda planerna samt erbjuda utvalda tider 
på de uppvärmda planerna 

3. Om möjlig snöröja Kristinebergs BP under 28 oktober 
2019–29 mars 2020 och om det inte är möjligt hitta en 
lämplig ersättning som ska snöröjas under samma 
period. 

 
Beslut 
Nämnden beslutar att överlämna skrivelsen till förvaltningen för 
beredning. 
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B. Angående vinterfotbollen informerar förvaltningen att vi i år 
har fler snöröjda planer än någonsin. Förvaltningen har tidigare 
haft avtal med Hammarby på Kanalplan och med BP på Grimsta,  
 
där Hammarby driftar helt själva och förvaltningen tidigare driftat 
delvis på Grimsta men nu tagit över och driftar helt och hållet 
vilket gör att vi lägger bokningarna centralt och lyfter in det i vår 
ordinarie fördelning. Tidigare hade föreningarna avtal som gjorde 
att de bokade planer själva.  
Vi ser också att de matchbokningar som ligger vintertid ofta blir 
avbokade på framförallt helgerna, vilket gör att vi måste hitta ett 
sätt att ha en högre beläggning. Förvaltningen har dialog och 
möten med föreningarna för att gå igenom förutsättningarna och 
få till en bra fördelning denna vinter. 
 
C. Ersättare Bo Sundin (M) framförde synpunkter till 
förvaltningen angående att inga fotbollsplaner i Järvaområdet 
snöröjs samt att det är väldigt underdimensionerat då västerort 
endast har 5 stycken fotbollsplaner totalt och söderort har 8 
stycken planer. 
 
D. Ledamot Alexander Ojanne (S) framförde synpunkter på att 
låta idrottssäsongerna överlappa varandra vilket leder till att barn 
och ungdomar oftast inte börjar med en annan idrott. Det är då 
bättre att ha kortare säsonger för att öka möjligheten till 
utövande av fler idrotter. 
 
E. Ledamot Alexander Ojanne (S) har träffat föräldrar till barn 
med Downs syndrom som idrottar som har hört att det pågår 
något samråd mellan kommuner i Stockholms län om att hitta ett 
bidragsfinansieringssystem som gör det möjligt för de här barnen 
att kunna idrotta i en grannkommun som passar just denna 
verksamhet. Frågan ställdes om detta är ett arbete som pågår 
och vart vi ligger i processen. 
Förvaltningen svarar att detta handlar om Beckomberga sim- 
och idrottshall som genom åren fungerat som en samlingsplats 
för många personer med funktionsnedsättning. Några föreningar 
som är verksamma i anläggningen uppfyller inte 
idrottsnämndens regler för nolltaxa avseende 50 %-regeln (minst 
hälften av medlemmarna skrivna i hemkommunen) och får därför 
boka till fullt pris. Förvaltningen har talat med de berörda 
föreningarna samt hemkommunerna och kommit överens om en 
modell som innebär att hemkommunerna ger stöd till 
föreningarna motsvarande bokningskostnaderna. Detta är 
mycket positivt då parasport är en prioriterad verksamhet. 
Beckomberga kan därmed betraktas som en regional anläggning 
även om det inte har formaliserats med avtal mellan berörda 
kommuner. 
 
 
 
 
Vid protokollet 
 
Marie Norrberg 


